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Folketingets Sundhedsudvalg har i skrivelse af 5. oktober 2006 (Ad SUU alm. del) udbedt sig min 

besvarelse af følgende spørgsmål 6: 

 

Spørgsmål 6: 

”Vil ministeren iværksætte en undersøgelse af, om det er korrekt, at stoffet Aspartam bruges i 

sukkerfri sodavand?” 

 

Svar:  

Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, der oplyser følgende, hvortil jeg kan henholde 

mig: 

 

”Aspartam anvendes i dag i sukkerfri sodavand, og i henhold til Positivlisten er det tilladt at tilsætte 

aspartam til sukkerfri sodavand med en mængdebegrænsning på 600 mg/l.”  

 

Da der er foretaget grundige toksikologiske og sundhedsmæssige vurderinger af stoffet, ser jeg med 

den nuværende viden på området ingen grund til at foranstalte yderligere undersøgelser. 

 

 

 

Lars Barfoed 

                                                                           /Thomas Elvensø  
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